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در ـ فضای ـ مجـازی #  پرسه ـ 

تأسفازناکامیدرکشتهسازی!
 محمدرضا سرشــار با 
انتشار این تصویر نوشت: 
درســته؟!  »متاســفانه 
بــا چنیــن موجوداتــی 
که  موجوداتی  مواجهیم! 
رسما از زنده بودن دختر 

جوان رشتی ابراز تأسف می کنند! واقعا نام این موجودات را چه باید گذاشت؟«
معجزه

 حســین دارابی: »حضرت عیســی چهارتا مرده زنده کرد، این همه بهش 
ایمان آوردن!اونوقت جمهوری اســامی کلی کشــته اعتراضات رو زنده کرد 
باهاشون مصاحبه کرد، این براندازا هنوز ایمان نیاوردن! ایمان بیارید دیگه.«

تسلطرسانهایبرذهنهایآکبند
 حســنا: »قدرت رســانه میتونه از یک قاتل و قاچاقچــی حرفه ای که در 
سیســتان و بلوچستان هیچ کس از دســتش در امان نبوده، یک قهرمان راه 
آزادی بســازه!بی عقلها در تهران برای مظلومیتش اشــک می ریزند ولی در 

شیرآباد یک جماعت از مرگش نفس راحت می کشند!«
صرفاجهتاطلاع

 امیر فروغی: »فیلمی منتشر شده که با آمبولانس های بدون پاک نیروی 
امنیتی جابجا می کنن. برای ما عادیه که آمبولانسِ بدون پاک مریض میاره 
بیمارســتان. امروز از همکارم بابت این موضوع ســؤال کردم. به عنوان مثال 
گفت همین آمبولانس اهدایی از طرف خیّر هستش اما سازمان بودجه انتقال 

پاک )حدوداً ۴۰۰ میلیون(رو نداره!«
نظرمولویعبدالحمیدچیه؟

 مصطفی: »آزادی ۱۶ ملوان زندانی سیستان وبلوچستانی در تانزانیا. وزارت 
خارجه پیگیری کرده و این هموطنان بعد ده ســال آزاد شدند. هشت سال و 
نیم از این ده سال وزارت خارجه دولت  روحانی کار به مهمی برجام نافرجام 

نداشته! میخوام بدونم آقای  زهی نظری ندارن آیا؟«
سرمایسختاروپا

ازراهرسید
 زهراســادات موســوی با انتشار این 
تصویر نوشــت: »تیتر فعا این باشه: دو 
سوم جمعیت اروپا به منبت کاری و کنده 
کاری و صنایع دستی چوبی عاقه نشان 
دادند لذا دولت برای اوقات فراغت مردم 
اروپا اقدام به توزیع بسته های چوبی کرده 

است.«
اماجانمفدایایران

 علی اکبر رائفی پور: »مجری تجزیه طلب ایران اینترنشــنال فرداد فرحزاد 
وقیحانه در حمایت از الهام علیف رسماً سخن از تجزیه کشورمان کرده است. 
این هــا چه باید بگویند تا عده ای به خودشــان بیاینــد؟ انتقاد دارید؟ ماهم 
منتقدیــم. آن قدر به پرچم و نمادهای ملی مان تاختید که کفتار ها به طمع 

افتاده اند.«
ورزشکارباشرف

 کاربری با انتشــار این تصویر نوشت: 
»»امیر پیاهو« هســتن، مربی تیم ملی 
دوومیدانی جانبازان و معلولین که تیمش 
تو مسابقات قهرمانی آسیا ۴ طا، ۲ نقره 
و ۲ برنز برنده شد اما به خاطر دیکتاتوری 
رسانه ای بایکوت شــده. شیر مادر و نان 

پدر حالت.«
چرخشروزگار

 خبرنــگار لبنانی قدرت موشــکی و 
فضایی ایران در سال ۲۰۲۲ را در مقایسه 
با جمع آوری هیزم در آلمان با این عکس 

مقایسه کرده است.
ایننظامرفتنینیست

 محققی: »داداشا و آبجی های گلم،این 
نظام رفتنی نیســت دائما درحال آپدیت 

شــدنه و توده عظیم مردم مذهبی و وطن پرستشــو حفظ میکنه لذا  انقاب 
کهنه نمیشــه هر وقت لازم شده ورژن جدید از طرف سیدعلی جان ما اباغ 
میشه ما رو قلب و مغزمون نصبش می کنیم اما بدون همه ورژنها هویتش مثل 

نسخه اورجینال پیرجمارانه تمام.«

با پرسه ای در فضای مجازی با موضوعات مختلفی روبه رو می شویم 
که مورد توجه کاربران قرار گرفته است. انتشار این مطالب 

به معنی تأیید همه آنها از سوی کیهان نیست.

مقاماتپلیــسآمریکااعلامکردند
برخوردیک پی کهشــنبهشــبدر
وسیلهنقلیهبایککارناوالخیابانیدر
لسآنجلس،دستکم6نفرزخمیشدند.

به گزارش ایسنا، در این حادثه ۶ نفر که 
بین ۳۰ تا ۵۰ ســال هســتند با جراحات به 
بیمارستان منتقل شدند با این حال وضعیت 

جســمانی آنها وخیم نیست. مقامات پلیس با بیان اینکه مظنون این حادثه 
مرد است، گفتند: تحقیقات برای یافتن مظنون همچنان ادامه دارد و تاکنون 
انگیزه وی نیز مشخص نشــده است. به گزارش خبرگزاری شینهوا، ویدئوی 
منتشــر شده از این حادثه افرادی را نشان می دهد که در حال فرار به سمت 

منطقه ای امن هستند.

 ۶ زخمی
 در پی برخورد 

خودرویی با جمعیت 

آمریکا

براســاسنتایجنظرسنجیموسسه
»سیاسآی«بیشاز50درصدجوانان
فرانســهمخالفممنوعیــتحجابدر

مکانهایعمومیهستند.
 به گــزارش خبرگزاری صداوســیما، به 
نقل از وبگاه خبری عربی ۲۱، بر اساس نتایج 
یک نظرسنجی که موسســه »سی اس آی« 
متخصــص در زمینه پژوهش های بازار و افکارســنجی انجام داد بیش از ۵۰ 
درصد از جوانان در فرانســه مخالف ممنوعیت حجاب در مکان های عمومی 

هستند، اما در مقابل افراد سالمند از منع پوشش حجاب حمایت کردند.
موسسه »ســی اس آی« که به صورت تخصصی در زمینه پژوهش های 
بازار و نظرســنجی فعالیت می کند در نظرسنجی جدید که در روز های ۸ و 
۹ نوامبر )۱۷ و ۱۸ آبان( انجام شد، نظر یکهزار و ۱۱ نفر از افراد ۱۸ سال و 

بالاتر را درباره ممنوعیت حجاب در اماکن عمومی فرانسه جویا شد.
این نظرسنجی در ارتباط با درخواست »اورلیان برادی« نامزد راستگرای 
حزب »جمهوری خواه« در انتخابات ریاست جمهوری فرانسه برای ممنوعیت 

کامل حجاب در اماکن عمومی این کشور انجام شد.
این نماینده راســتگرا هفته گذشــته با اشــاره به اینکــه »یک جنگ 
ایدئولوژیک و سیاسی« از طریق حجاب )پوشش لباس( در حال شکل گیری 

است، تاکید کرد »حجاب اسامی« آزادی زنان را از آنان سلب می کند!
نتایج این نظرســنجی نشان داد که ۶۱ درصد از پاسخ دهندگان از ایده 
ممنوعیــت حجاب در اماکن عمومی حمایت می کنند و در مقابل ۳۸ درصد 
مخالف آن هستند. یک درصد هم حاضر به اظهار نظر در این زمینه نشدند.

این درحالی اســت که بیــش از نیمی از جوانان شــرکت کننده در این 
نظرسنجی با ممنوعیت حجاب در اماکن عمومی اعام مخالفت کردند.

 مخالفت جوانان
 با ممنوعیت حجاب 

در اماکن عمومی

فرانسه

مدیرکلمدیریتبحراناستانداریاصفهان
گفت:باتلاشچهارســاعتهعواملمدیریت
بحرانوآتشنشــانیحریقدریکشرکت
تولیدکنندهموادشیمیاییدرشهرکصنعتی

مبارکهبهطورکاملمهارواطفاشد.
منصور شیشه فروش دیروز در گفت وگو با فارس 
اظهار داشت: صبح یکشــنبه وقوع حریق در واحد 
تولیدی آراد تولیدکننده مواد شیمیایی مورد مصرف 
در صنایع پتروشیمی در شــهرک صنعتی سه راه 

مبارکه اعام شد.
شیشه فروش با بیان اینکه در این شهرک صنعتی 
۴۰۰ واحد صنعتی و تولیدی در حال فعالیت هستند، 
افزود: بافاصله ۱۰ تیم امدادی و آتش نشانی به محل 

اعزام شدند.
وی با اشاره به اینکه بافاصله جمعیت کارگری 
این واحد تولیدی تخلیه شد، بیان داشت: به دلیل 
وجود مخازن هیدروکربن، ۲۰ گروه آتش نشــانی و 
امــدادی از دو جبهه به خنک  ســازی این مخازن 

پرداختند.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان ادامه 

داد: با تاش چهار ســاعته عوامل مدیریت بحران و 
آتش نشــانی حریق در شــرکت آراد صنعت ماهان 

تولیدکننده مواد شیمیایی در شهرک صنعتی مبارکه 
به طور کامل مهار و اطفا شد.

رئیس اورژانس پیش بیمارستانی استان اصفهان 
نیــز گفت: پس از اعام مأموریت آتش ســوزی در 
یکی از کارخانجات شهرک صنعتی مبارکه به مرکز 
فرماندهی عملیات اورژانس اصفهان، بافاصله ســه 
واحد امدادی اورژانس ۱۱۵ شــامل یک دســتگاه 
اتوبوس آمبولانس و دو دستگاه آمبولانس امدادی 
۱۱۵ و ســه خودرو امدادی از هال احمر در محل 

حاضر شد.
فرهاد حیدری افزود: ۸ نفر از کارشناسان اورژانس 
پیش بیمارســتانی در این مأموریت به ۱۰ مصدوم 
حادثه که بر اثر دودگرفتگی دچار مشکات تنفسی 

شده بودند، امدادرسانی کردند.
وی ادامه داد: پنج مصدوم پس از انجام اقدامات 
فوری به بیمارستان محمدرسول الله مبارکه منتقل 
شدند و پنج مصدوم مراقبت های سرپایی در محل 

دریافت کردند.

سرویس اجتماعی-
باوجودگذشتپنجسالازتصویبقانون
هوایپاک،انتظــاراتازمتولیاناجرایاین
قانونخیلیثمربخشنبودهاســتحالباید
دیدباورودجدیترمجلسشاهدرفعموانع

اجرایاینقانونخواهیمبود؟
وجود آلودگی هوا در شهرها و کانشهرهای کشور 
طی ســالیان گذشته، مسئولان قوه مقننه را بر این 
داشــت تا در سال ۱۳۹۶ قانون جامع هوای پاک را 
به جای قانون نحوه جلوگیری از آلودگی هوا تصویب 
کنند که در آن ۱۷۶ تکلیف دستگاه احصا شده است.

با این حال با گذشت پنج سال از اباغ این قانون، 
هنــوز تغییری در کاهش کیفیــت هوا خصوصاً در 
کانشهرهای کشور دیده نمی شود و برخی دستگاه ها 
صرفاً به ارائه آمار و ارقامی از نقش نهادهای مختلف 
در ایجاد و تشدید آلودگی هوا بسنده می کنند. اگرچه 
برخی ارگان ها مثل شهرداری، رسانه ها و سازمان های 
متولی و اثرگذاری چون ســازمان محیط زیست که 
نقــش نظارت بــر اجرای قانون هوای پــاک دارند، 
اقداماتی بازدارنده برای جلوگیری از تشدید آلودگی 
هوا داشته اند، اما در عمل هرسال با فرارسیدن فصول 
ســرد و ایجاد پدیده هایی چون وارونگی هوا و ... اثر 
ملموسی از بهبود کیفیت هوا نسبت به سال های قبل 
دیده نمی شود. کم کاری برخی دستگاه ها در اجرای 
قانون مهمی چون قانون هوای پاک، باعث شــد تا 
در خردادماه سال جاری نمایندگان مجلس شورای 
اسامی پرونده استنکاف متولیان قانون هوای پاک را 
به قوه قضائیه ارجاع دهند. به گفته احد آزادی خواه، 
عضو کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس 
شورای اسامی، دیوان محاسبات در خردادماه سال 
جاری مســتندات ترک فعل وزارتخانه های کشور، 
نیرو، صمت، اقتصاد و ســازمان های محیط زیست، 
ملی اســتاندارد، گمرک و بیمه مرکزی در خصوص 
استنکاف از اجرای قانون هوای پاک را به مجلس ارائه 
کرده بود که براساس آن پرونده استنکاف دستگاه های 
متولی قانون هوای پاک به قوه قضائیه ارجاع داده شد.

این اقــدام جدی مجلس پس از پنج ســال از 
تصویب و اباغ قانون هوای پاک، باعث شد تا نتیجه 
ارجاع پرونده استنکاف متولیان قانون هوای پاک به 
قوه قضائیه و پیگیری های مکرر برخی نمایندگان از 
جمله نمایندگان فراکسیون محیط زیست مجلس را 

پیگیری کنیم.
 حرکت عملی دستگاه های متولی قانون هوای پاک 

پس از 5 سال
ســمیه رفیعی، رئیس فراکسیون محیط زیست 
مجلس به خبرنگار کیهان گفت: »اولین ثمره ای که 
قانون هوای پاک داشــت، جدی گرفتن آن از سوی 
مجلس شورای اسامی بود؛ این تاسف بار است که ما 
به عنوان قانون گذار، قانونی وضع کنیم و کمتر به آن 
بها دهیم. این قانون دارای تکلیف های ساده ای است 
که به دولت نیز فشار چندانی وارد نمی کند و در کنار 
آن دولت را ملزم به آلوده نکردن هوا کرده بود. یکی 
از ثمرات اجرای این قانون به عنوان مثال آن اســت 
که اگر نیروگاهی قصد تاسیس و بهره برداری داشته 
باشــد، باید بخش آلودگی هوا را نیز در کنار آن در 
نظر داشته باشد. این بخش چون معمولاً مطالبه قوی 

برایش وجود نداشت، به آن کمتر بها داده می شد، اما 
با پیگیری مکرر و قاطع مجلس، نتایج عملی خوبی 
برای اجرای این شاهد هستیم.« رفیعی با بیان اینکه 
مجلس شورای اسامی از ابزار نظارتی خود که جزو 
وظایف اصلی اش محسوب می شود استفاده کرده و 
ارجاع و پرونده استنکاف متولیان قانون هوای پاک 
به قوه قضائیه از جمله این موارد اســت، ادامه داد: 
»یکی از نکاتی که در نتیجه پیگیری های ما به ثمر 
نشست، این بود که در سال ۱۴۰۱ برای اجرای قانون 
هوای پاک یک ردیف بودجه ای مستقل درنظر گرفته 
شد؛ این درحالی است که قباً قانون مصوب و اباغ 
شده بود و چهار سال هم از اجرای آن می گذشت اما 
حتی یک بار هم برای اجرای آن ردیف بودجه درنظر 
گرفته نشده بود. اگرچه این بودجه کم بود و انتظار 
می رفت مبلغ بیشتری برای آن درنظر گرفته شود، 
اما اقدام مهمی از سوی نمایندگان برای اجرای بهتر 

قانون هوای پاک صورت گرفت.«
 عزم جزم مجلس

 در نظارت بر اجرای قانون هوای پاک
رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس در تشریح 

دســتاوردهای عینی قانون هــوای پاک و پیگیری 
نمایندگان نسبت به اجرای آن افزود: »امسال وزارت 
کشور در سطح وزیر جلساتی با دستگاه های مختلف 
در راســتای اجرای هرچه بهتر ایــن قانون برگزار 
کرده است و هفته گذشته نیز در نامه ای خطاب به 
دستگاه های مختلف وظایف هریک را گوشزد کرده 
بود. همچنین شهرداری تهران به صورت خودجوش 
جلساتی با نهادهای مختلف برگزار کرده است و پیگیر 
این ماجراست. ضمن اینکه دستگاه های دیگری پس 
از پیگیری های مجلس مانند سازمان برنامه و بودجه 
کشور، برنامه ریزی هایی کرده اند تا طبق برنامه هفتم 
توسعه، در راستای قانون هوای پاک، تخصیص بودجه 
برای مسئله آلودگی هوا درست به هدف بخورد. همه 
این ها جدیت مجلس را در اجرا و نظارت هرچه بهتر 

قانون نشان می دهد.«
رفیعی در پایان تاکید کرد: »براساس گزارش های 
جدید وزارت بهداشت و درمان، آلودگی هوا سالانه 
۱۱ میلیــارد دلار هزینــه؛ آن هــم فقط در بخش 
سامت به بار می آورد. حال در بخش های اجتماعی، 
فرهنگــی و اقتصادی باید دید کــه چه هزینه های 
دیگــری در نتیجــه آلودگی هوا بــه جامعه محول 
می شود. وقتی ما می توانیم در یک فرایند، با تدبیری 
 درســت مسائل را حل کنیم، چرا باید هزینه آسیب

 بدهیم؟«
اکنون باید منتظــر ماند و نتیجه اقدامات قوای 
مختلــف برای اجرای هرچه بهتر و ملموس تر قانون 
هوای پاک را در شــهرها و کانشــهرهای کشــور 
مشاهده کرد. رســیدگی دقیق قوه قضائیه به ویژه 
ســازمان بازرسی کل کشور به موضوع کم کاری ها 
یا ترک فعل های دســتگاه ها و مسئولان مربوطه و 
یا استنکاف انها از عمل به قانون هوای پاک از جمله 
انتظارات به حقی است که تحقق کامل آن می تواند 

باعث امیدواری به بهبود وضعیت الودگی هوا شود.
فراموش نکنیم که رفع آلودگی هوا نیازمند عزم 
ملی و همگانی و نظارت بیشتر دستگاه های مسئول 

و مردمی است.

گفتوگویکیهانبارئیسفراکسیونمحیطزیست

 پررنگ شدن نظارت مجلس 
گره اجرای قانون»هوای پاک« را باز می کند؟

صدوراحکامبدویچنداغتشاشگردرتهران

یکآشوبگربهاعدامو5نفربهحبسمحکومشدند

درنشسترئیسسازمانپژوهشوبرنامهریزيآموزشی
بابســیجیاندانشــگاهفرهنگیانعنوانشداسنادلانه

جاسوسیدرکتابهایدرسیپررنگترمیشود.
به گزارش مرکز اطاع رســانی وزارت آموزش وپرورش، در این 
دیدار که به درخواست بسیج دانشجویی دانشگاه فرهنگیان برگزار 
شد، جمعی از دانشجویان این دانشگاه درباره سازمان نکاتی را مطرح 
کردند و به بیان نقطه نظرات، انتقادات و مطالبات خود پرداختند.

یکی از دانشجویان با اشاره به بیانات رهبر معظم انقاب اسامی 
در دیدار روز چهارشنبه یازدهم آبان ماه با صدها تن از دانش آموزان 
و دانشــجویان درخصوص گنجاندن اســناد لانه جاسوسی درباره 
خیانت ها، دخالت ها و غارت منابع ایران به دست دولت آمریکا و نیز 
توطئه های مختلف آنها علیه انقاب اسامی خواستار ارائه توضیحاتی 
در این خصوص شد که معاون وزیرآموزش و پرورش و رئیس سازمان 
پژوهش و برنامه ریزی آموزشی ضمن اعام آمادگی خود در جهت 
اجرای فرمان معظم له و پرداختن بیشتر به این موضوعات در کتب 
درســی، گفت: اکنون در ۱۳ جلد از کتاب های درسی در مقاطع 
مختلف تحصیلی در۲۲ مورد به این موضوع پرداخته شده است و 
گزارش آن بافاصله تقدیم گردیده و منتظر دریافت رهنمودهای 
ایشان می باشیم. در عین حال با توجه به تاکیدات ایشان، بی درنگ 
دفاتر تالیف سازمان جلسات تخصصی در راستای پر رنگ تر کردن 
این موضوع درکتابهای درســی را در دســتور کار خود قرارداده و 

اقدامات لازم صورت گرفت.
لطیفی در پاســخ به دغدغه جدی رهبر معظم انقاب افزود: با 
اینکه تا پیش از این و در ســال تحصیلی جاری نیز بخشی از این 
اسناد در کتب درسی مقاطع و رشته های مختلف تحصیلی تبیین 
شده است، اما  فلسفه استکبارستیزی را با انتشار بیشتر این اسناد 
و تحلیل و بررســی همه جانبه آنها در کتب درسی، امری بر زمین 
مانده می دانیم و با برگزاری جلسات تخصصی در تاش هستیم با 
رعایت نکات استاندارد علمی و آموزشی و همچنین جانمایی مناسب 

برای درج بیشتر اسناد لانه جاسوسی قدم برداریم.

معاونوزیرآموزشوپرورش:
 اسناد لانه جاسوسی در كتاب های درسی 

پر رنگ تر می شود

پسازساعتهاتلاشتیمهایامدادرسانی

آتش سوزی كارخانه تولید مواد شیمیایی در شهرک صنعتی مباركه اصفهان مهار شد

پسازبرگزاریدادگاهتعدادیازمتهمان
اغتشاشاتدراســتانتهران،احکامبدوی
اینپروندههاازســویدادگاهانقلابصادر

شد.
به گــزارش خبرگــزاری میزان، با دســتورات 
رئیس قوه قضائیه مبنی بر رســیدگی قاطع ســریع 
و بــر مبنای عدالت و قانــون و بدون هیجان زدگی 
به پرونده های اغتشاشــات، در هفته های اخیر، روند 

بررسی پرونده های متهمان اغتشاشات اخیر، آغاز و 
دادگاه متهمان در حال برگزاری است.

برهمین اساس، پس از برگزاری دادگاه تعدادی از 
متهمان اغتشاشات در استان تهران، احکام بدوی این 

پرونده ها از سوی دادگاه انقاب صادر شد.
براســاس احکام صادره، فردی کــه یک مرکز 
دولتــی را به آتش کشــیده بود، بــه اتهام اخال 
در نظم و آســایش عمومی، اجتمــاع و تبانی برای 

 ارتــکاب جرم بر ضد امنیت ملی ، محاربه و افســاد
فی الارض – محاربه از طریق به آتش کشیدن )تحریق 

و تخریب عمدی( به مجازات اعدام محکوم شد. 
همچنین احکام پنج متهم اغتشاشات اخیر نیز 
توسط شعبه پانزدهم و بیست و هشتم دادگاه انقاب 

صادر شده است.
این متهمان براساس اتهاماتی از قبیل اجتماع و 
تبانــی برای ارتکاب جرم برضد امنیت ملی و اخال 

در نظم و آسایش عمومی، به مجازات های حبس از 
۵ تا ۱۰ سال محکوم شده اند.

گفتنی اســت، آرای صادره بــدوی بوده و قابل 
اعتراض در دادگاه تجدید نظر، خواهد بود. همچنین 
به دلیل قطعی نشدن احکام صادره، براساس قانون، 
جزئیات پرونده قابل انتشــار نمی باشــد که پس از 
قطعی شــدن احکام در دادگاه تجدید نظر جزئیات 

آنها اطاع رسانی خواهد شد. 

برنامهچهارمتوسعهشهرداریتهرانازسوی
علیرضازاکانیبهرئیسشــورایاسلامیشهر

تهرانارائهشد.
بــه گــزارش خبرگــزاری فــارس، همزمــان با 
یکصدوپنجمین جلسه شورای شهر تهران، برنامه چهار 
ساله چهارم توســعه شهرداری تهران از سوی علیرضا 
زاکانی به شــورا تقدیم و شهردار تهران برای ارائه این 
برنامــه و انجام توضیحات درخصــوص آن در صحن 
شــورای شــهر تهران حضور یافت. علیرضا زاکانی در 
جلسه روز یکشنبه شورا گفت: از شورای شهر به واسطه 
دو مصوبه ای که با دغدغه  تصویب کرد، تشکر می کنم؛ 
زیرا که موضوع تخفیفات عوارض، ایجاد گشایش برای 
زندگی مردم و ایجاد زمینه رونق در ساخت و توسعه و 
آبادانی این شهر از دغدغه های جدی شورای ششم است. 
زاکانــی با بیان اینکه دو نگاه در مجموعه مدیریت 
شهری به صورت کان از گذشته تا حال رخ نمایی کرده 
است، افزود: یک نگاه برای گشایش مردم و نفع و عایدی 
آنان اســت و نگاه دیگر برای گران تر کردن اداره شهر 
 است که شــرایطی را فراهم کرد که امروز ویرانی بازار 

ساخت و ساز و اجاره نشینی در کشور محصول آن نگاه 
است. وی ادامه داد: از این رو توجه شورا نسبت به ارائه 
تخفیفات و گشــایش کار مردم به صورت نقد و اقساط 
بــدون افزایش میزان آن- پرداخــت عوارض در طول 
۲۴ تا ۳۶ ماه تقســیط شــده- حکایت از این دارد که 
دغدغه شورا و شهرداری دغدغه مردم است، به طوری 
که مدیریت شهری توجه دارد شهر را به سمت ارزانی، 
گشایش و ایجاد زمینه زندگی آرام و با آسایش و همراه 

با رشد مادی و معنوی سوق دهد.
شــهردار تهران بیان داشت: ما مفتخریم که امروز 
برنامه چهارم توسعه و آبادانی شهر را تقدیم شورا کنیم. 
حدود دو ماه و نیم قبل بود که شورا ۳۴ سیاست را اباغ 
کرد که مبتنی بر این سیاست ها برنامه چهارم توسعه 
شهر تنظیم شود؛ در گذشته نیز زحماتی کشیده شده 
بود و برنامه ســوم و ماقبل آن تنظیم شده بود اما این 

برنامه تفاوت های جدی با برنامه های قبل دارد.
 تنها 42 درصد از برنامه پنج ساله توسعه

 اجرایی شده است
رئیس کمیته بودجه شورای اسامی شهر تهران نیز 

ضمن بررســی برنامه پنج ساله سوم توسعه شهرداری 
با بیان اینکه ۳۷۸ بند و حکم برای شهرداری از سوی 
شورا مصوب شــده بود، اظهارداشت: مواد برنامه پنج 
ساله ســوم در معاونت های شهرداری ۴۲ درصد انجام 
 شــده، ۹ درصد انجام نشده، ۲۹ درصد در حال انجام 

و ۲۰ درصد مستمر است.
به گزارش پایگاه اطاع رسانی شورای شهر تهران، 
میثم مظفر با بیان اینکه ۳۰ درصد از وظایف معاونت 
خدمات شــهری انجام شــده، ۱۰ درصد انجام نشده، 
۲۴ درصد مســتمر و ۳۶ درصد در حال انجام اســت، 
خاطرنشان کرد: در معاونت برنامه ریزی، توسعه سرمایه 
انسانی و امور شورای شهرداری تهران ۵۶ درصد برنامه ها 
انجام شــده، ۷ درصد انجام نشده، ۲۸ درصد در حال 

انجام و ۹ درصد مستمر است.
مظفر درصــد برنامه های انجام شــده در معاونت 
مالــی و اقتصاد شــهری را ۴۱ درصد عنــوان کرد و 
افزود: ۱۵ درصد برنامه ســوم توســعه انجام نشــده، 
 ۲۲ درصــد در حــال انجــام و ۲۲ درصد مســتمر

 است.

وی با بیان اینکه در معاونت فنی و عمرانی ۴۵ درصد 
از برنامه ها انجام شــده، ۱۵ درصد مستمر و ۴۰ درصد 
در حال انجام است، یادآور شد: با توجه به بررسی هایی 
که انجام شــد، درصد برنامه های انجام نشــده در این 

معاونت صفر بود.
رئیس کمیته بودجه شــورای اسامی شهر تهران 
ادامه داد: در معاونت حمل ونقل و ترافیک شــهرداری 
۶۱ درصد برنامه ها انجام شد، ۲۳ درصد در حال انجام 
 و ۱۳ درصد مستمر است و تنها سه درصد از برنامه ها

 انجام نشد.
 مظفر گفــت: در معاونت شهر ســازی و معماری

 ۴۲ درصد برنامه ها انجام شــده، ۱۶ درصد مســتمر، 
۳۳ درصد در حال انجام و ۹ درصد انجام نشــده است. 
همچنین در معاونــت فرهنگی و اجتماعی ۱۷ درصد 
برنامه توسعه ســوم انجام شده، ۹ درصد انجام نشده، 

۴۸ درصد مستمر و ۲۶ درصد در حال انجام است.
وی تأکید کرد: برنامه چهارم به صورت چهارساله 
خواهد بود و باید این برنامه را در کمیسیون تخصصی 

مورد بررسی قرار دهیم.

زاكانی برنامه چهارم توسعه شهرداری تهران را به شورای شهر ارائه كرد

ثبت اختراع تیم محققان ایرانی در معتبرترین سیستم  ثبت اختراع جهان
دوعضوهیئتعلمیدانشــگاهشریفموفق
بهثبتاختراعخودباعنوان»کشفجهشهابه
صورتنوریدریکرشتهدیانای«دردفترثبت
اختراعاتآمریکابهعنوانمعتبرترینسیستمثبت

اختراعجهانشدند.
به گزارش خبرگزاری مهر، ســمیه کوهی دانشــیار 
دانشــکده مهندســی کامپیوتر و زهرا کاوه وش دانشیار 
دانشکده مهندسی برق دانشگاه صنعتی شریف با همکاری 
احسان ملکی دانشجوی مقطع کارشناسی ارشد دانشکده 

مهندســی کامپیوتر و حسین باباشــاه دانشجوی مقطع 
کارشناسی ارشد دانشــکده مهندسی برق این دانشگاه، 
پس از چهار ســال تاش و پژوهش موفق شدند اختراع 
خــود را در دفتر ثبت اختراعــات و عائم تجاری آمریکا 

»USPTO« ثبت کنند.
دســتاوردهای این اختراع برای کشور شامل کاهش 
زمان تشخیص بیماری های ژنتیکی مانند ناهنجاری های 
جســمی و ناتوانی های ذهنــی، ســرطان، آلرژی ها، و 
بیماری های سیستم عصبی )مانند ام اس و پارکینسون(، 

کاهش هزینه های بیماران بــرای آزمایش های ژنتیکی، 
کاهــش زمان و هزینه مالی تحقیق و توســعه در زمینه 
علوم و مهندسی ژنتیک، کمک به ارتقاء مراکز تحقیقاتی 
و پزشکی کشور برای تبدیل شدن به یک قطب خواهد بود.

کوهی؛ اســتاد دانشگاه صنعتی شــریف درباره این 
دســتاورد گفت: به صورت کلی، نوآوری های این اختراع 
شــامل ارائه یک روش تطبیق کاما نوری رشــته های 
دی ان ای بــرای تعیین مکان دقیــق جهش ها، ارائه یک 
کدگــذاری نوری جدید، ارائه یــک معماری کاما نوری 

بســیار سریع با توان پردازشــی بالا، تولید یک خروجی 
ســاده و قابل فهم است. همچنین از این اختراع می توان 
در مراکز تحقیقات ژنتیک، بیوتکنولوژی و کشاورزی، مراکز 
آموزشی مانند دانشگاه های پزشکی، مراکز تحقیقاتی در 
زمینه پزشکی ژنتیکی و بیماری های ژنتیکی، کلینیک ها 
و بیمارســتان ها، شــرکت های تحقیقاتی دارو ســازی، 
شرکت های دارای خدمات تطبیق رشته های دی ان ای و... 
استفاده کرد.  سیستم پتنت آمریکا »USPTO« مشهورترین 

سیستم  ثبت اختراع در جهان است.

معاوندرمانوزارتبهداشتازاعزام۲۲00پزشکبه
بیمارستانهایکشوربااولویتمناطقکمبرخوردار،خبر

داد.
به گزارش وبدا، سعید کریمی، در سفر به استان خراسان جنوبی، 
در جلسه با اعضای هیئت رئیســه دانشگاه علوم پزشکی خراسان 
جنوبی، ضمن تاکید بر تاش وزارت بهداشت برای پیشبرد شعار 
»عدالت و تعالی نظام سامت«، گفت: ایران در حوزه پزشکی، جزو 
کشورهای اول منطقه بوده و شاخص های بهداشتی در کشورمان، 

وضعیت خوبی دارد.
کریمی با بیان اینکه طی دو تا ســه هفته آینده توزیع پزشک 
متخصص انجام می شود، از اعزام دو هزار و ۲۰۰ پزشک متخصص 
به استان  های کشور خبر داد و افزود: در استان های پهناوری مانند 
خراسان جنوبی، مشکات توزیع پزشکان متخصص سخت تر است 
و امیدواریم در مناطق کم برخوردار شرایطی فراهم شود تا پزشکان 
متخصص، تمایل به ماندن در این مناطق بعد از اتمام طرح را نیز 
داشته باشند. وی تاکید کرد؛ رسیدگی به مناطق کمتر برخوردار 

یکی از اولویت های وزارت بهداشت است.

اعزام ۲۲۰۰ پزشک متخصص به بیمارستان های كشور 
با اولویت مناطق كم برخوردار

سازمانهواشناسیکشورنسبتبهورودسامانهبارشی
به۲5استانووزشبادشدیدموقتیهشدارداد.

به گزارش ایسنا، ســازمان هواشناسی کشور با صدور هشدار 
زردرنگ از ورود سامانه بارشی، وزش باد شدید موقتی، در نواحی 
گرمســیر رعدوبرق، در ارتفاعات بارش برف و در نقاط مســتعد 

تگرگ خبر داد.
این وضعیت جــوی در روز چهارشــنبه در آذربایجان غربی، 
آذربایجان شــرقی، زنجــان، قزوین، قم، البرز، تهــران، مرکزی، 
همدان، کردســتان، کرمانشــاه، ایام، لرستان، شــمال و غرب 
اصفهــان، خوزســتان، چهارمحال و بختیاری، روز پنج شــنبه در 
آذربایجان غربی، آذربایجان شــرقی، قزوین، زنجان، تهران، البرز، 
غرب سمنان، کرمانشــاه، کردستان، همدان، مرکزی، قم، غرب و 
شمال اصفهان، لرستان، ایام، خوزستان، چهارمحال و بختیاری، 
کهگیلویه و بویراحمد، شمال غرب فارس، شمال بوشهر و روز جمعه 
در خوزستان، بوشهر، فارس، کهگیلویه و بویراحمد، چهارمحال و 
بختیاری، لرستان، اصفهان، یزد، خراسان جنوبی، خراسان رضوی، 
شرق و جنوب سمنان، خراسان شمالی، نیمه شمالی کرمان مورد 

انتظار است.
براثر این مخاطــرات احتمال لغزندگــی جاده ها، اختال در 
ســفرهای بین شهری به ویژه در عبور از گذرگاه های کوهستانی، 
احتمال آبگرفتگی محدود و محلی، احتمال بالا آمدن ســطح آب 
رودخانه ها احتمال تاخیر در پرواز و احتمال خســارت به صنعت 

کشاورزی وجود دارد.

فعالیت سامانه بارشی در ۲5 استان كشور 
از روز چهارشنبه

مدیرکلدارووموادتحتکنترلســازمانغذاودارو
استامینوفن انواعشــربتوسوسپانسیون تولید گفت:
طیآبانماهباافزایشدوبرابرینسبتبهماهگذشته،از

چهارمیلیونعددفراتررفت.
محمد پیکان پور در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به بروز زودهنگام 
آنفلوانــزا در مهرمــاه و افزایش مصرف داروهای ســرماخوردگی، 
آنتی بیوتیک ها و ســرم، اظهارداشت: طی مهرماه گذشته شربت 
استامینوفن مصرف شده کمتر از دو میلیون بطری بود که میزان 

تولید تنها طی ۲۱ روز آبان ماه از چهار میلیون فراتر رفته است.
پیکان پور در مورد تامین انواع آنتی بیوتیک ها نیز گفت: میزان 
تولید آنتی بیوتیک نسبت به ماه های گذشته سه  برابر شده و ثبت 
ســفارش واردات ۶ میلیون عــدد آنتی بیوتیک نیز صورت گرفته 
اســت که امیدواریم تولید و واردات در کنار هم پاسخگوی کمبود 

مقطعی بازار باشند.
وی خاطرنشــان کرد: با اقدامات مناسب صورت گرفته در حل 
چند مشــکل صنعت دارو سازی اعم از اعمال نرخ مالیات بر ارزش 
افزوده از ۹ به یک درصد از ابتدای سال، پیگیری رفع موانع اعطای 
 تســهیات ۱۵ هزار میلیاردی به صنعت دارو ســازی و پرداخت 
۲۴ ســاعته ارز واردات دارو و مواد اولیــه، امیدواریم به زودی در 
مورد تامین انواع آنتی بیوتیک ها، استامینوفن، پروفن و... مشکات 

موجود رفع شود.

سازمانغذاوداروخبرداد
افزایش ۲ برابری تولید شربت استامینوفن

یکجنگندهبمبافکن»بی۱۷«پس
ازبرخوردبایــکهواپیمایکوچکدر
شهردالاسدرایالتتگزاسسقوطکرد.

 به گزارش خبرگزاری صداوسیما، به نقل 
از شبکه تلویزیونی المیادین، شبکه تلویزیونی 
»ای بی ســی« آمریکا از سقوط یک جنگنده 
بمب افکــن »بی ۱۷« پــس از برخورد با یک 
هواپیمای کوچک طی نمایش هوایی در شهر دالاس در ایالت تگزاس خبر داد 
و اعام کرد لاشــه دو هواپیما در بزرگراهی در اطراف فرودگاه دالاس سقوط 

کرد و اطاعی درباره وضع جسمانی خلبان دو هواپیما منتشر نشده است.

 سقوط 
بمب افکن »بی ۱۷« 
در نمایش هوایی 

آمریکا


